
 

کید کرد رئیس سازمان نظام روانشناسی تا
نیاز کشور به ۱۰۰ هزار روانشناس و مشاور

همواره آمارهایی از وضعیت سلامت روانی جامعه داده 
می شود، که سبب لزوم استفاده بیشتر افراد از مشاوران و 
 ، روانشناسان شده است. به خصوص در سال های اخیر
این مساله بیش از قبل دیده می شود. با نگاهی به اطراف 
خود هم خواهید دید، دیگر آن نگاه منفی به روانشناسی 
که در گذشته وجود داشت، نیست. حالا اغلب افرادی که 
توانایی و امکان مالی اش را دارند ترجیح می دهند که از 

خدمات مشاوران و روانشناسان استفاده کنند. 
در همین راستا رئیس سازمان نظام روانشناسی و 
مشاوره  ایران گفت: مطابق استانداردها و متناسب با 
، در ایران به ۱۰۰ هزار روانشناس و مشاور  جمعیت کشور

نیاز داریم. 
دکتر فتحی آشتیانی در گردهمایی بزرگ  روانشناسان و 
مشاوران ضمن تقدیر از شورای استانی نظام روانشناسی 
کید بر ضرورت توجه به  و مشاوره استان زنجان، با تا
سلامت روانی جامعه گفت: اسناد بالادستی زیادی در 
گر می خواهیم کار  اختیار داریم، اما مسئله این است که ا
بنیادین کنیم، باید پژوهش های علمی و دانشگاهی را 
به این اسناد بالادستی مرتبط سازیم.  این مقام مسئول 
خاطر نشان کرد: در شورای عالی سلامت و امنیت غذایی 
، ۱۰ اولویت مهم مطرح شده؛ اما ضروری است که در  کشور
کنار سلامت جسمی، به سلامت روانی، اجتماعی و معنوی 

جامعه نیز توجه جدی بکنیم. 
وی با اشاره به آمار کلی کشوری در زمینه  آسیب های 
، بعضی از آسیب های اجتماعی  اجتماعی افزود: طبق آمار
مثل طلاق افزایش یافته است.  وی ادامه داد: توجه به 
حفظ و ارتقای سلامت روانی جامعه، با محوریت تحکیم 
بنیان خانواده و پیشگیری از آسیب های اجتماعی، از 
ضرورت های انکارناپذیر است که باید به شکل جدی 
کید کرد: لازم است همه   دنبال شود.  در این راستا او تا
سازمان های ذی ربط برنامه ریزی های عملیاتی مناسبی 
برای پیشگیری از آسیب های اجتماعی و افزایش سلامت 
و بهباشی روان جامعه داشته باشند.  همچنین در این 
احراز  بر اهمیت  کید  تا آشتیانی ضمن  مراسم، فتحی 
صلاحیت حرفه ای برای اعضای جدید و قدیمی سازمان 
کرد: دو اتفاق  کشور ابراز  نظام روانشناسی و مشاوره 
خ داده که می توان به  بزرگ و مهم در یک سال اخیر ر
برگزاری آزمون صلاحیت های حرفه ای و اجرای انتخابات 

شوراهای استانی نظام روانشناسی و مشاوره اشاره کرد. 
این مقام مسئول افزود: نظام روانشناسی و مشاوره  
، تعداد  ، ۵۷ هزار عضو داشت. اما در یک سال اخیر کشور
اعضای دارای مجوز فعالیت و صلاحیت حرفه ای، به 
۶۵ هزار عضو رسید.  در ادامه وی، در خصوص کمبود 
متخصصان بهداشت روان در ایران، خاطر نشان کرد: 
، در ایران  مطابق استانداردها و متناسب با جمعیت کشور

به ۱۰۰ هزار نفر روانشناس و مشاور نیاز داریم. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام روانشناسی و 
مشاوره، وی ابراز کرد: سازمان نظام روانشناسی و مشاوره، 
کمیتی است و موضوع مهم مراقبت  در اصل مسئولیتی حا

از بهداشت و سلامت روان جامعه را بر عهده دارد. 
نظام  سازمان  رئیس  آشتیانی،  فتحی  پایان  در 
، راجع به تصویب آیین نامه   روانشناسی و مشاوره  کشور
مدرسه  توانمندسازی و کارآموزی، داشتن مجله  علمی- 
تخصصی و برگزاری همایش ها و نشست های تخصصی 
برای به روزرسانی دانش و مهارت تخصصی روانشناسان 
و مشاوران ایران و پیگیری طراحی سامانه  ارزیابی پسینیِ 
عملکرد متخصصان بهداشت و سلامت روان سخن گفت. 

موتورسواران
مدتی بود که نیروی انتظامی توجه زیادی به موتورسواران 
کلاه اقدام به تردد می کردند جریمه  گر بدون  داشت و ا
می شدند اما در حال حاضر موتورسواران با سرعت زیاد و 
بدون گذاشتن کلاه در سطح شهر مانور می دهند.  انتظار 
می رود نیروی انتظامی از حرکت موتورسواران متخلف 

جلوگیری کند.  
موحدی از تهران

روزها ی تعطیل
در روزهای تعطیل و جمعه تعداد اتوبوس ها بسیار کم 
است و برای اینکه از یک مسیر به مسیر دیگری برویم باید 
نیم الی یک ساعت در ایستگاه ها و در هوای سرد منتظر 
بمانیم تا یک اتوبوس بیاید که شاید بتوان به محل مورد 
نظر رفت.  آن وقت می گویند که برای جلوگیری از آلودگی هوا 
با ماشین شخصی رفت و آمد نکنید و از وسایل حمل و نقل 
عمومی استفاده کنید.  از مسئولان می خواهم لطفا فکری 

به حال این مشکل بکنند.  
محمدزاده از تهران

باربری ها
شرکت های حمل و نقل بار برای جابه جایی وسایل خانه 
هزینه های سرسام آوری را تعیین و از مردم مطالبه می کنند.  

آیا نظارتی هم بر کار این گونه شرکت ها وجود دارد؟
یک شهروند از تهران

همسان سازی
آیا همسان سازی با 2۰ درصد افزایش حقوق ابتدای سال 
گانه است  گر جدا گانه است؟ ا ادغام شده است یا جدا
چطور معادل 238 هزار تومان برای یک فرد بازنشسته 
کنون  در نظر گرفته شده است؟ آیا از سال 99 مازادش تا

محاسبه می شود؟!
یک بازنشسته از تهران

آرمان ملی – شفق محمدحسینی: از اول هفته شروع 
کرده اند، به فرستادن پیام های تبلیغاتی، که از تخفیف های 
باورکردنی جمعه سیاه غافل نباشید. این تنها مربوط به 
بیلبوردهای  هم  شهر  سطح  در  نیست،  پیامک  ارسال 
تبلیغاتی خبر از حراجی بزرگ می دهند. زیرا که جمعه سیاه 
در راه است. هرچند برخی معتقدند بیشتر این تبلیغ ها 
واقعی نیست. یعنی این میزان درصدی که در تخفیف ها ذکر 
می شود، واقعی نیست. اما واقعی یا خیالی، همین تبلیغات 
گسترده، مردم بی شماری را در سراسر ایران و جهان به 

خریدکردن، ترغیب می کند. 
جمعه سیاه یا بلک فرایدی، یا حراج جمعه، فردای روز 
، روز  شکرگزاری نامیده می شود. آخرین پنجشنبه ماه نوامبر
، جمعه سیاه نامگذاری  شکرگزاری نام دارد. فردای آن روز
شده است، که در آن همه فروشگاه های معتبر، اجناس خود 
را به حراج می گذارند. این روز درواقع آغاز خرید سال نوی 
میلادی است. گاه دیده می شود که از ساعت های ابتدای 
بامداد، مردم برای خرید صف می کشند. باوجود اینکه 
آمریکای شمالی به عنوان محل اصلی این رویداد است، اما 
در همه جای جهان، این روز بدل به مناسبتی خاص شده 
است، تا افراد بتوانند از تخفیفات ویژه ای که در این روز لحاظ 
می شود، خریدکنند. حتما شما هم در شبکه های اجتماعی 
، تبلیغات گسترده ای که از اول هفته برای  و در سطح شهر
جمعه درنظرگرفته شده است، را مشاهده کردید و ترغیب به 
خرید شدید. باتوجه به تعطیلی روزجمعه حتما این حراج ها 
را از دست نخواهید داد. هرچند برخی معتقدند که این 

حراج ها آنقدر که باید واقعی نیست. 
   ولع خرید

هرچند هم کارشناسان مردم را به پرهیز از مصرف گرایی 
تشویق کنند، اما این حجم از تبلیغات در جامعه و همچنین 
فضای مجازی، که مدام مقابل چشمانتان رژه می روند، 
فضای زیادی برای اندیشیدن باقی نمی گذارند. میل به 
مصرف گرایی از ملزومات نظام های سرمایه داری است. 
هرچه بیشتر مصرف کنید، بیشتر هزینه کنید، سرمایه داران 
را خشنودتر خواهید کرد. اما خرید کردن در برخی افراد بیش 
از حد و بیش از نیاز آنهاست. در اطراف شما هم حتما این 
افراد را مشاهده خواهید کرد. مثلا حالشان خوب نیست و با 
خریدکردن احوال خود را بهبود می بخشند و جیب خود را 
هم خالی می کنند. بعضا برخی از فروشندگان ماهر نیز از این 
سردرگمی مشتری ها استفاده کرده و اجناس خود را به آنها، 

به اصطلاح قالب می کنند. 
مثلا برای خرید یک پیراهن ساده رفتی و با یک کیسه بزرگ 
ج می شوی. مادرم همیشه تنها که برای  از فروشگاه خار
خرید می رود، حتما یک وسیله غیرضروری را هم می خرد و 
در جوابم می گوید که فروشنده گفت خوبه! یا مثلا خودش 
گفت استفاده کردم و کاربرد زیادی دارد. هرچند بعد پشیمان 
می شود از خرید، اما دیگر فایده ای ندارد. این افراد کم 
نیستند. شاید جمعه سیاه و حراجی هایی که درصد واقعی 
بودن تخفیفات آنها بالا باشد، بسیار کم باشد. به خصوص 
که قدرت خرید مردم به میزان قابل  در سال های اخیر 
کرده است. این گفته را با نگاهی به مرکز  توجهی کاهش پیدا

خریدهای سطح شهر خواهید فهمید. 
کز بزرگ خرید و پاساژها به  درحالی در دهه اخیر مرا
صورت قارچی زیاد شدند، که اغلب آنها بازدید روزانه اندکی 
دارند. اغلب افرادی هم که برای گذران وقت و تفریح، بیشتر 
کز خرید می روند، اغلب فقط از طبقه  آخرهفته ها به این مرا
کافه ها و رستوران های  که شامل  کی ها  مخصوص خورا
مختلف می شود، یا به اصطلاح فودکورت ها بازدید می کنند. 
کز خرید هم به سبب رستوران های بزرگی که در  برخی مرا
پشت بام خود با منظره تهران زیبا دارند، هرروز هفته پراز 
کز خرید  مشتری هستند. اما دیگر طبقه های همین مرا

چندان هم رونق ندارند. 
   هفته سیاه!

اما جمعه سیاه که در ایران هم چندسالی است که به 
بخشی از تخفیفات مناسبتی تبدیل شده است، امسال برابر 
با9آذر و این جمعه است.  اینجا خبری از صف های طولانی 
نیست، اما خود فروشندگان هم معتقدند که تبلیغات این 
روز بی تاثیر نیست و میزان فروش آنها در این هفته بیشتر از 
قبل بوده است. در ایران معمولا از یک هفته قبل تخفیفاتی 
درنظرگرفته می شود. یکی از فروشگاه هایی که لباس و لوازم 
ورزشی می فروشد می گوید که از اول تا انتهای هفته را به 
عنوان تخفیف برای جمعه سیاه درنظرگرفته است. می گوید 
بدنیست، اما به دلیل کسادی بازار مجبور شده است همه 
اجناس را در تخفیف ها لحاظ کند. 2۰درصد تخفیف برای 
همه اجناس، بازهم شبیه آنچه در مثلا حتی۵سال قبل 
شب عید شاهدش بودیم نیست. با اینکه بیش از چنددهه 
قدمت دارد، اما می گوید آنطور که باید مردم رغبتی برای خرید 
ندارند و به اجناس بی کیفیت به دلیل بهای پایین تر رضایت 
می دهند. او خودش هم معتقد است که قدرت خرید مردم به 
صورت قابل ملاحظه ای کاهش یافته است، اما بالاخره باید 

اجاره فروشگاه و حقوق کارکنان دربیاید یانه؟ 
کت های رنگی از فروشگاه ها بیرون می آیند و لبخند  با پا
برلب، سوار مترو می شوند. دهه هشتادی ها انگار این روز 

خوشحال تر از دیگران هستند. آنها که زیاد به قیمت لوازمی 
که دوست دارند اهمیت نمی دهند، پول توجیبی شان 
هرچقدر هم بوده باشد، به بهای آنچه که دوست داشتم 
خریدم تمام شده است. حالا یک دور دیگر هم در این مرکز 
خرید می زنند و یک کافی به قول خودش با دوستانش میل 
می کند و به خانه می آورد تا از خریدهایش فیلم بگیرد و در 

شبکه مجازی به نمایش بگذارد. 
   خرید بیش از حد به سمت وسواس می رود

دکتر حسین روزبهانی، روانشناس بالینی و استاد دانشگاه 
درباره افرادی که بیش از حد خرید می کنند، به »آرمان ملی« 
که با خرید کردن، اضطرابشان  گفت: ما افرادی را داریم 
کاهش پیدا می کند. ما بحثی به نام خرید درمانی داریم 
که فرد خرید می کند، و درمان می شود. که آن هم حد دارد 
و بیش از حد آن آسیب زاست. خرید هم حدی دارد. برای 
زنان عموما خرید درمانی لذت بخش است و می تواند سبب 
کاهش اضطراب شود. شاید حتی نیاز چندانی هم نداشته 
باشند. اما همین میل به خریدکردن هم باید قابل کنترل 
باشد. خرید بیش از حد، افراط و آسیب زا می شود. خرید 
درمانی می تواند کمک کننده باشد، ولی نه اینکه بتواند 
راهی برای درمان باشد. برخی با خریدکردن اضطرابشان 

کاهش پیدا می کند. 
این روانشناس بالینی با بیان اینکه خریدکردن بیش از حد 
می تواند تبدیل به رفتار وسواس گونه شود، افزود: باید یک 
حدومرزی داشته باشد. فردی که فقط می رود با وسواس 
خرید می کند، و فقط اینها را انبار می کند و بلااستفاده 
می مانند. این دیگر دچار وسواس شده است. متاسفانه در 
افرادی که دچار رفتارهای وسواس گونه هستند، مراجعه به 
روانشناس خیلی کم صورت می گیرد. 8۰درصد افرادی که 
دچار وسواس هستند اصلا برای درمان مراجعه نمی کنند. 
معمولا خانواده ها هم با این افراد همراهی می کنند، که 
همین مساله سبب می شود که فرد تایید خانواده را داشته 

باشد و به رفتارش ادامه دهد. 
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گــــزارش

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

گزارش »آرمان ملی« از روز »جمعه سیاه «  و علاقه مندان به خرید

جمعه سیاه، در حراجی رنگارنگ

مهلت حذف و اضافه 
»بیمه تکمیلی« 

مدیرعامل آتیه سازان حافظ زمان مهلت 
حذف و اضافه بیمه تکمیلی بازنشستگان 
سازمان تامین اجتماعی را تا 3۰ بهمن اعلام 
کرد. علیرضا نمازی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به انعقاد قرارداد فی مابین سازمان تامین 
برای  آتیه سازان حافظ  اجتماعی و شرکت 
سال ۱۴۰3- ۱۴۰۴، اظهار کرد: براساس قرارداد 
جدید، تعهدات بیمه  تکمیلی بازنشستگان 
در بازه زمانی اول آذرماه سال ۱۴۰3 تا اول آذرماه 
سال ۱۴۰۴ تمدید شد که بر این اساس، بیمه 
تکمیلی بازنشستگان با افزایش ۴۰ درصدی به 
مبلغ سرانه ۴3۰ هزار تومان به توافق رسید که 
۵۰ درصد از آن توسط سازمان تامین اجتماعی 
و ۵۰ درصد دیگر توسط بازنشسته پرداخت 
خواهد شد. وی با بیان اینکه در حال حاضر 
حدود پنج میلیون بازنشسته و مستمری بگیر 
و  بازنشستگان  آنها،  تکفل  تحت  افراد  و 
اجتماعی  تأمین  سازمان  مستمری بگیران 
هستند، گفت: این افراد می توانند با مراجعه 
کشور  کانون های بازنشستگی در سراسر  به 
برای ثبت نام بیمه تکمیلی یا حذف و اضافه 
افراد تحت تکفل خود از اول آذرماه تا پایان 
بهمن ماه اقدام کنند و همچنین بازنشستگانی 
گذشته تحت پوشش بودند  که در سنوات 
نیاز به مراجعه مجدد ندارند. نمازی در ادامه 
افزود: بیمه شدگان می توانند برای اطلاع از 
کز درمانی طرف قرارداد و سوابق درمانی  مرا
خود به سایت اطلاع رسانی شرکت آتیه سازان 
https: //mk. atiyehsazan. ir/   حافظ به نشانی

bimarestan. aspx مراجعه کنند. 

اعتراض به اسکان در 
خوابگاه های کانکسی

رئیس دانشگاه فرهنگیان البرز در خصوص 
اعتراض تعدادی از دانشجویان این دانشگاه 
مبنی بر اسکان در خوابگاه های کانکسی گفت: 
آنچه به عنوان کانکس از آن نام برده شده به 
لحاظ مهندسی کانکسی نیست که در باغها و 
فضای بیرونی مورد استفاده قرار می گیرد بلکه 
ساندویچ پنل و سازه سبکی است که در طبقه 
فوقانی سلف سرویس  و نمازخانه استفاده 
می شود که حدود ۱۰۰ دانشجومعلم در این 
سازه سکونت دارند؛ البته اختصاص ساختمان  
در حال پیگیری است و تلاش ها تا لحظه آخر 
برای بهبود وضعیت انجام خواهد شد. در 
پی اعتراض تعدادی از دانشجویان دانشگاه 
فرهنگیان مبنی بر اسکان در خوابگاه های 
کانکسی این اعتراضات از سوی دانشجویان 
دانشگاه فرهنگیان استان البرز صورت گرفته 
که مسلم قبادیان مدیر این دانشگاه در این 
خصوص به ایسنا گفت: دانشگاه فرهنگیان 
البرز با احتساب مهارت آموزان ماده 28 حدود 
که نسبت به این تعداد  3۰۰۰ دانشجو دارد 
دانشجو در هر دو پردیس پسران و دختران، 
قبادیان  است.  محدود  خوابگاهی  فضای 
کید کرد: پیگیری برای اختصاص  در پایان تا
ساختمان  در حال پیگیری است و تلاش ها تا 
لحظه آخر برای بهبود وضعیت انجام خواهد 

شد. 

مهریه، معاف از حق ثبت 
صفدر کشاورز، سخنگوی سازمان ثبت اسناد 
، درباره حق ثبت مهریه گفت: از  ک کشور و املا
سنوات گذشته الزام ثبت رسمی وقایع ازدواج 
از حق ثبت مهریه معاف بوده است و الان هم 
معاف است و برای مهریه ای که تعیین می شود، 
هزینه ای نباید پرداخت شود. کشاورز بیان 
داشت: سازمان برای میزان حق ثبت مهریه هم 
هیچ برنامه ای نداشته است، اما این مطلب از 
سمت یکی از نماینده ها مطرح شده، که از نظر 
سازمان ثبت برنامه ای در این خصوص نیست و 

در دستورکار سازمان نیز وجود ندارد. 

محیط زیست مخالف ورود 
پسماند

کل محیط زیست استان  اداره  سرپرست 
کید بر مخالفت محیط زیست با ورود  تهران با تا
پسماند سایر استان ها به تهران گفت: با ورود 
سازمان حفاظت محیط زیست، هماهنگی 
استاندار و دستگاه قضایی شهرستان ری، 
جلوی ورود پسماندهای استان مازندران به 
سایت دفن پسماند آرادکوه گرفته شد. حسن 
کید بر اینکه با توجه به مشکلات  عباس نژاد با تا
فعلی سایت دفن پسماند آرادکوه امکان دفن 
زباله بیش از حد تعریف شده در آن وجود 
ندارد، افزود: با ورود محیط زیست و براساس 
استان  مسئولان  فوری  نشست  تصمیمات 
تهران و شهرستان ری درخصوص جلوگیری 
از ورود پسماند از استان مازندران به سایت 
دفن پسماند آرادکوه، پیش بینی لازم برای 
توقف و توقیف خودروهای حمل زباله از این 
استان با قید فوریت به انجام رسید. وی اظهار 
داشت: طی روزهای اخیر خبر انتقال پسماند از 
استان مازندران به سایت دفع پسماند آرادکوه 
باعث تشویش افکار عمومی به ویژه شهروندان 
شهرستان ری و پیگیری و مطالبه گری سازمان 
کل  اداره  به ویژه  و  زیست  محیط  حفاظت 
حفاظت محیط زیست استان تهران به عنوان 
مرجع نظارتی و دبیر کارگروه مدیریت پسماند 
استان در کنار سایر دستگاه های مسئول و 

متولی شد. 

کنش به انتصاب پرحاشیه رئیس  عضو کمیسیون بهداشت و درمان شورای اسلامی در وا
کنش دولت در این زمینه هستیم و بر مبنای آن در کمیسیون  سازمان غذا و دارو گفت: منتظر وا

تصمیم خود را خواهیم گرفت. 
به گزارش ایلنا، چندی پیش »مهدی پیرصالحی« با حکم محمدرضا ظفرقندی، وزیر بهداشت 
به عنوان رئیس سازمان غذا و دارو منصوب شد. او پیش از این ریاست هیات مدیره شرکت 
داروسازی ثامن را برعهده داشته است، شرکتی که پرونده باز قضائی درخصوص سرم های آلوده 
و فوت ۷۰ بیمار دیالیزی دارد.  مهدی فلاح، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی در خصوص انتصاب جنجالی رئیس سازمان غذا و دارو توسط وزیر بهداشت گفت: بعضی 
از انتصابات ممکن است به خاطر نداشتن اطلاعات پیرامونی، شکل بگیرد و بعدا به این نتیجه 
برسند که این انتصاب، انتصاب درستی نبوده است. قاعدتا بعضی از انتخاب هایی که صورت 
می گیرد ممکن است توسط مشاورین و هیأت انتصابات صورت گیرد و وزیر هم در جریان نباشد و 

فقط حکم را بنا به اعتمادی که دارد بزند. نکته اصلی این قضیه نیز همین است. 
فلاح با اشاره به محکومیت شرکت دارویی ثامن به دلیل تولید محلول های مسموم به درجات 
غیرمجاز آلومینیوم و فوت ده ها بیمار دیالیزی در کمیسیون بهداشت بر نادرستی انتصاب رئیس 
کید کرد و گفت: الان معاون محترم  هیات مدیره این شرکت به عنوان رئیس سازمان غذا و دارو تا
غذا و دارو باید پاسخگوی مسائل قبلی خود باشد. قاعدتا این انتصاب، انتصاب درستی نخواهد 
بود چون کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی قبلا مسئله را بررسی کرده است 
و به این نتیجه رسیده که شرکت ثامن مقصر است. حال کسی که خودش رئیس هیات مدیره و 
همه کاره آن شرکت است، رئیس سازمان غذا و دارو می شود. در واقع مسئله اول را حل نکرده که 

بخواهد یک مسئله کلان کشوری را هم تقبل کند. 
او افزود: ما در کمیسیون بهداشت و درمان در این راستا با معاون محترم وزیر بهداشت صحبت 
کنش دولت را ببینیم و بر مبنای آن کمیسیون تصمیم خود را بگیرد.   کرده ایم، حالا ما منتظریم وا
عضو کمیسیون بهداشت و درمان با اشاره به بحث تعارض منافع تصریح کرد: اولا که این انتصاب 
را مناسب این روند نمی دانم، چرا که همچنان پرونده باز ایشان، بسته نشده است. دوما بنابر 
اطلاعاتی که به ما رسیده است، تعارض منافع هم وجود دارد. ظاهرا ایشان در مدیریت ۱۱ شرکت 
دارویی نقش دارند و نمی تواند با سازمانی که خودش قرار است منافع مردم را تامین کند، با تعارض 

منافعی که وجود دارد مستقر شود. 
فلاح عنوان کرد: متاسفانه در مجلس نتوانستیم قانون تعارض منافع را به درستی مصوب کنیم 
که بر مبنای آن هر شخصی که در بخش خصوصی دارای درآمد است، بتواند در بخش دولتی هم 
گر به طور اخلاقی این تعارض هم وجود نداشته باشد، این ذهنیت در مردم  درآمد کسب کند. ا

شکل می گیرد که ممکن است بعضی از افراد از منافع دولتی سوءاستفاده کنند. 
او افزود: در جلسه آخر کمیسیون بهداشت که در هفته قبل برگزار شد، کمیسیون پیگیر 
مسئله درگذشت بیماران دیالیز صفاقی بود و به نقش آقای پیرصالحی در پرونده پرداختیم و 
در مراجع قضائی هم به همین نحو پرونده پیش می رود، از همین رو انتصاب ایشان به عنوان 
رئیس سازمان غذا و دارو، انتصاب درستی نخواهد بود. چون هم مجلس و هم قوه قضائیه هنوز 
، وزیر محترم بهداشت  ایشان را تایید نکردند و خوب نیست که دولت در ابتدای شروع به کار
بخواهد انتصابی داشته باشد که از جهت مسائل مختلف به خصوص این مسئله ای که درباره  

بیماران دیالیزی پیش آمده است، دارای مسئله و مشکل باشد. 
   هزینه حواشی را وزیر می دهد

عضو کمیسیون بهداشت و درمان خاطر نشان کرد: به نظر بنده پسندیده و عاقلانه نیست که 
انتصابی داشته باشیم که هزینه حواشی این قضیه را بعدا وزیر بهداشت بدهد. انتصابات باید به 

نحوی باشد که حواشی را کم کند. اینکه دولت پرچم وفاق را دست گرفته است، نباید به سمتی 
برود که حواشی و هزینه دولت را زیاد کند. این هزینه زیاد کردن، به ضرر دولت نیز تمام می شود و 

ما دوست نداریم این اتفاق بیفتد. 
گر حواشی زیاد شود، سرعت روبه رشد دولت را کند می کند و  کید کرد: در سال اول دولت ا وی تا
در آینده دچار چالش می شود. مجلس هم پیگیری ها و نظارت خود را انجام می دهد و ما دوست 

نداریم این چالش در ابتدای کار صورت گیرد. 
احمد آریایی نژاد عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی نیز با اشاره به 
اهمیت مسئله تعارض منافع در انتصابات گفت: با توجه به سوابق متعددی که مهدی پیرصالحی 
در هیات مدیره های شرکت های دارویی مختلف دارد بحث و چالش تعارض منافع به وجود 
می آید. این موضوع تنها مختص این دولت نیست، متاسفانه خیلی از دولت ها این مسئله را به 
خوبی رعایت نمی کنند که درنهایت هم خود دولت و هم ناظران که مجلس باشد، ممکن است 
دچار چالش و دردسر شوند. بنابراین توصیه ام به همه دولت ها این است که سعی کنند از افرادی 

استفاده کنند که در مظان شائبه نباشند. 
    بررسی ماجرای سرم های آلوده 

وی ادامه داد: ضمن اینکه هنوز هم بررسی موضوع ماجرای سرم های آلوده و فوت 
بیماران دیالیزی ها ادامه دارد و به قوه قضائیه معرفی شده است. بنا به آنچه حدود یک ماه 
پیش در مورد بیماران دیالیزی و محصولات شرکت داروسازی ثامن مطرح شد، ایشان از متهمان 

هستند، گرچه هنوز جرم شان ثابت نشده، ولی معرفی شده اند.
آریایی نژاد با اشاره به حواشی انتصاب رئیس سازمان غذا و دارو اظهار داشت: مگر قحط 
الرجال است، حداقل برای هر پست، ده ها گزینه همسو و همراه با دولت داریم. افراد اندیشمند، 
کاردان و مدیر کم نیستند. نمی دانم چرا دولت ها اصرار دارند افرادی را به کار گیرند که دچار اتلاف 
وقت و انرژی هستند و بزودی ممکن است به بن بست برسند. جناب وزیر محترم صد در صد 
می توانستند انتخاب شایسته تری داشته باشند.  وی در پاسخ به این سوال که آیا با وجود پرونده 
قضائی باز شرکت داروسازی ثامن در رابطه با مرگ حدود ۷۰ بیمار دیالیزی انتصاب میرصالحی به 
گر هم قانونی باشد،  عنوان رئیس هیات مدیره این شرکت، قانونی است؟ گفت: به نظر می آید که ا
باید سریع تر فکری کنند. به نظر من بهتر بود در شورای راهبردی که آقای پزشکیان و آقای ظریف 
راه اندازی کردند، از این شخص هم در قالب مشاور بدون سمت استفاده کنند، چه لزومی داشت 

که سمت به او داده شود؟
وی در پاسخ به این سوال که آیا وزیر بهداشت پاسخی به دغدغه ها و مخالفت اعضای 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با انتصاب رئیس سازمان غذا و دارو داده 
است؟ گفت: هنوز فراخوانده نشده و ندیدیم که تلاشی هم در این مورد داشته باشند. اما نگرانیم 
و نگرانی مان این است که دیر شود. به نظر می آید که به نوعی گرایش سیاسی دولت و وفاق در 

درون به این صورت که پیش می رود، به تدریج در مقابل مجلس قرار بگیرد. 
حسین عبدلی عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی نیز در این باره 
می گوید: نمی توان گفت که این انتخاب، درست نبوده است. درست است در سال های گذشته 
یک کوتاهی و قصور درباره  بیماران دیالیزی صفاقی اتفاق افتاده است، اما این اشتباه عمدی نبوده 
و قطعا سهوی بوده است و این امر نافی و ناهی مدیریتی ایشان نیست. به نظرم از آنجا که یک دوره 
ایشان در گذشته رئیس سازمان غذا و دارو بوده اند، باید یک دوره ای در ریاست سازمان غذا و دارو 
بمانند، چرا که یکی از جایگاه های حساس در وزارت بهداشت، مدیریت سازمان غذا و دارو است 
که همیشه مشکل دار بوده است و کمتر شخصیتی توانسته است محکم و پایدار امور را مدیریت 

کند. فعلا که انتخاب شده اند بایستی از نقطه ضعف ها بگذریم تا کار پیش برود. 

انتصاب پرحاشیه رئیس سازمان غذا و دارو

پرونده همچنان باز سرم های آلوده 


